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Betreft: Schriftelijke vragen ex artikel 38 R.v.O. inzake sluiting Spoedeisende Afdelingen Ziekenhuizen Sittard-

Geleen en Weert 

 

Geacht College, 

 

Via het vakblad Zorgvisie (voor management en directie in de gezondheidszorg) ontving de fractie van de SP 

het bericht dat zorgverzekeraars CZ en VGZ een regioplan hebben opgesteld. Binnen dit plan blijven in Zuid en 

Midden-Limburg  vier van de zes afdelingen Spoedeisende Hulp (SEH) over. Naast de spoedeisende hulp 

binnen Orbis staat ook de SEH van het Sint Jans Gasthuis in Weert op de nominatie te sluiten. De verzekeraars 

zien in Weert eventueel nog mogelijkheden voor basisspoedzorg in samenwerking met een huisartsenpost. 

Van de Intensive Care binnen Orbis zou in deze plannen niet veel meer overblijven dan een 'uitslaapkamer'.  

Naar mening van de SP is dit een onacceptabel plan. Spoedeisende hulp is een basisvoorziening die binnen elk 

ziekenhuis aanwezig dient te zijn!  Zorgverzekeraars CZ en VGZ hebben waarschijnlijk al een principe-akkoord 

met beide ziekenhuisdirecties om deze afdelingen te sluiten. Ook Atrium dreigt afdelingen te verliezen zoals 

de bij complexe zorg henoemde zgn. Dotterbehandelingen. Orbis Sittard-Geleen en Atrium Heerlen zijn van 

plan te fuseren en stond de provincie garant voor tekorten bij Orbis.  

 

De SP is van mening dat de financiële malaise van de ziekenhuizen niet ten koste mag gaan van regionale 

medische zorg, spoedeisende afdelingen als de EHBO en verloskundige hulp. 

 

Het ‘ziekenhuis van de 21e eeuw’, Orbis Medisch en Zorgconcern, moet zijn spoedeisende hulp sluiten. Van de 

IC blijft niet meer over dan een post-anesthesie unit. Dat staat in het regioplan dat zorgverzekeraars CZ en 

VGZ hebben opgesteld.. De Provincie Limburg en de gemeente Sittard-Geleen steunden het noodlijdende 

Orbis ziekenhuis financieel . 'Het is schandalig dat om financiële beweegredenen de bereikbaarheid en de 

kwaliteit van de zorg voor Westelijke Mijnstreek als ook voor de regio Weert wordt afgebroken' zegt SP 

woordvoerder Marleen van Rijnsbergen. Voor de SP is het geen kwestie van geld maar de wil om 

spoedeisende zorg overeind te houden voor alle regio's. 'Dat burgers uit de Westelijke Mijnstreek naar 

Heerlen moeten voor spoedeisende hulp is absurd' aldus de SP. 

 

Op basis van dit bericht stelt de fractie van de SP u de volgende vragen: 
 

1. Kan het college van GS verifiëren en/of bevestigen dat de zorgverzekeraars CZ en VGZ voornemens 

zijn de SEH binnen Orbis en het St. Jans Gasthuis te sluiten? Zo ja, wat is hierover uw mening? 
 

2. Is het college van GS geconsulteerd of betrokken geweest bij de opstelling van plannen van de 

zorgverzekeraars en/of de ziekenhuisdirecties? 
 

3. Is het college van GS bereid om zich bij genoemde zorgverzekeraars en beide ziekenhuisdirecties tot 

het uiterste in te zetten  voor het behoud van acute spoedeisende hulp binnen Orbis en het Sint Jans 

Gasthuis? 

 

 



 

 

4. Is er een relatie tussen de voornemens van de zorgverzekeraars CZ en VGZ en de posities en functies 

van de ziekenhuis in Heerlen (Atrium), Sittard-Geleen (Orbis), Weert (St, Jans Gasthuis) en Maastricht 

(AZM) die mogelijk te maken heeft met de in voorbereiding zijnde fusie tussen Atrium en Orbis? 
 

5. Wat is volgens het college van GS het belang van de zorgverzekeraars in relatie tot de toekomstige 

fusie van Atrium en Orbis en hoe zwaarwegend is die positie? 
 

6. In hoeverre spelen de belangen van zorgverzekeraars een rol bij een fusie tussen Atrium en Orbis en 

sturen zijn op de verdeling van medische afdelingen, specialismen, complexe zorg en afdelingen met 

spoedeisend karakter zoals verloskundige zorg? 
 

7. De provincie is overduidelijk betrokken bij de fusieplannen tussen Orbis en Atrium. Voert de provincie 

of de portefeuillehouder op enige wijze ook overleg met zorgverzekeraars en kunt u dit toelichten? 
 

8. De SP krijgt de indruk dat voor de fusie tussen Orbis en Atrium een uitruil plaatsvindt, waarbij ook de  

zorgverzekeraars een rol spelen. Kan het college van GS dit bevestigen of een beeld schetsen van de 

wijze waarop de diverse specialismen of diensten worden verdeeld? 
 

9. Is het college van GS bekend dat Atrium en/of Orbis een lening hebben aangevraagd bij een of 

meerdere banken om een fusie te realiseren en bekostigen? 
 

10. Stel, banken zijn niet bereid de benodigde leningen te vertrekken. Is het college van GS dan 

voornemens een lening aan Atrium en Orbis te verstrekken, garant te staan of een subsidie te 

verstrekken om een fusie tot stand te kunnen brengen? 
 

11. Hebben hierover gesprekken plaatsgevonden tussen de provincie en de ziekenhuisdirecties en/of 

heeft u een verzoek gekregen om in het geval dat banken geen of onvoldoende leningen willen 

verstrekken tot financiering over te gaan? 

 

Wij verzoeken u binnen de daarvoor gestelde termijn te antwoorden. 

 

 

Namens de Statenfractie van de SP, 

Marleen van Rijnsbergen en Daan Prevoo 

 

 

 


